

Title (en)

Safety device for the operation of explosive or propulsive charges which are subjected to a temperature variation.

Title (de)

Sicherheitsvorrichtung für Spreng- oder Treibladungen die Temperaturschwankungen ausgesetzt sind.

Title (fr)

Dispositif de sécurité de fonctionnement pour engin explosif et/ou propulsif soumis à une variation de température.

Publication

EP 0540418 A1 19930505 (FR)

Application

EP 92402933 A 19921029

Priority

FR 9113443 A 19911031

Abstract (en)

The subject of the invention is a safety device for the operation of an explosive and/or propulsive vehicle (1) subject to a temperature variation, the said vehicle being of the type comprising pyrotechnic materials (2) and at least one means for driving in displacement an element (3) for displaying the state of the vehicle. The drive means comprises a thermal sensor (4) made of a form-memory alloy, placed in contact with or in the vicinity of the pyrotechnic materials and cooperating with the display element when a predetermined temperature threshold is exceeded. This device allows a periodic or circumstantial visual check of the state of explosive and/or propulsive vehicles, especially missiles, and an improvement in the operating safety and reliability of these. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention a pour objet un dispositif de sécurité de fonctionnement pour engin explosif et/ou propulsif (1) soumis à une variation de température, engin du type comportant des matières pyrotechniques (2) et au moins un moyen d'entraînement en déplacement d'un élément de visualisation (3) de l'état de l'engin. Le moyen d'entraînement comprend un capteur thermique (4) en alliage à mémoire de forme placé au contact ou au voisinage des matières pyrotechniques, coopérant avec l'élément de visualisation lorsqu'un seuil de température prédéterminé est franchi. Ce dispositif permet un contrôle visuel périodique ou circonstanciel de l'état d'engins explosifs et/ou propulsifs notamment des missiles, ainsi qu'une amélioration de la sécurité et de la fiabilité de fonctionnement de ceux-ci. <IMAGE>

IPC 1-7

F42B 39/14

IPC 8 full level

F42B 39/14 (2006.01)

CPC (source: EP)

F42B 39/14 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 5035181 A 19910730 - JACKS DONALD J [US], et al
- [AD] FR 2563001 A1 19851018 - FRANCE ETAT ARMEMENT [FR]
- [AD] FR 2650670 A1 19910208 - FIORI COSTANTINO [FR]

Cited by

WO0203019A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0540418 A1 19930505; EP 0540418 B1 19950517; DE 69202546 D1 19950622; DE 69202546 T2 19960229; ES 2074849 T3 19950916;
FR 2683312 A1 19930507; FR 2683312 B1 19940128

DOCDB simple family (application)

EP 92402933 A 19921029; DE 69202546 T 19921029; ES 92402933 T 19921029; FR 9113443 A 19911031